
Oświadczenie złożone 
przez senatora Władysława Dajczaka 

Oświadczenie skierowane do minister pracy i polityki społecznej Jolanty Fedak 

Dnia 1 października 2008 r. wejdzie w życie ustawa z dnia 7 września 2007 r. o pomocy 
osobom uprawnionym do alimentów, której art. 12 ust. 2 stanowi, że "do załatwienia 
indywidualnych spraw z zakresu świadczeń z funduszu alimentacyjnego rada gminy nie może 
upoważnić ośrodka pomocy społecznej". 

Otrzymuję wiele próśb samorządów gminnych o podjęcie działań legislacyjnych mających na 
celu zmianę wspomnianego zapisu tak, by umożliwiał załatwianie tych spraw przez ośrodek 
pomocy społecznej. 

Interwencja samorządu gminy Babimost z 17 kwietnia 2008 r. pokazuje celowość 
wprowadzenia takich zapisów. 

Gmina poniosła koszty w wysokości 50 tysięcy zł na dostosowanie ośrodka do realizacji tych 
zadań, między innymi remontując dodatkowe pomieszczenia i zatrudniając dwóch nowych 
pracowników. Zainstalowano w ośrodku system Video TEL Banking, umożliwiający 
przekazywanie świadczeń na indywidualne konta świadeczeniobiorców. Zadania te są 
wykonywane przez wyodrębnioną w strukturze ośrodka komórkę i nie kolidują z realizowanymi 
przez ośrodek zadaniami z zakresu pomocy społecznej. 

Bardzo proszę o przedstawienie stanowiska resortu dotyczącego podnoszonych przez 
samorządy uwag i propozycji. 

Z wyrazami szacunku 
Władysław Dajczak 
 


